

ခုံသမာဓိတာဝန်ဆောင်မှုအကြောင်း..... သင်ဘာသိသလဲ?

၃/၁၇/၂၀၁၄ တွင်အသစ်ပြောင်းလဲထားပါသည်။

ခုံသမာဓိတာဝန်ဆောင်မှုသည် ဘာကြောင့် အလွန်အရေးကြီးသနည်း

ခုံသမာဓိတဦးသည် ကျွန်ုပ်တို့၏ တရားရေးစနစ်တွင် အလွန်အရေးကြီးပါသည်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် ကျွန်ုပ်တို့၏ တရားရေးစနစ်သည် ကျွန်ုပ်တို့၏ နိုင်ငံသားခြင်း အငြင်းပွားမှုကို အခြေကျခြင်းရရှိရန် တရားရုံးတစ်ခုတွင် လာရောက်၍ ဖြောက်မတ်ရေး နှင့် မျှတရေးတစ်ခုရရန် ယုံကြည်မှုကို အခြေခံထားပါသည်။ ကျွန်ုပ်တို့၏ လူ့အနည်းစုသာ တရားလိုများ သို့မဟုတ် တရားခံများအဖြစ် တရားရုံးသို့ သွားရပါသည်။ သို့သော်လည်း ကျွန်ုပ်တို့ သွားရသောအခါ ကျွန်ုပ်တို့သည် အထောက်အထားများကို ကောင်းသော၊ ရိုးသားသောသူများထံမှ နားထောင်ချင်ပါသည် နှင့် ကျွန်ုပ်တို့၏ အမှုများကို မှန်မှန်ကန်ကန် ဆုံးဖြတ်ချင်ပါသည်။

ထို့ကြောင့် ကျွန်ုပ်တို့ကို ခုံသမာဓိတတစ်ဦးအဖြစ် တာဝန်ဆောင်မှုပေးရန် ခေါ်သောအခါ ကျွန်ုပ်တို့သည် ဆင့်ခေါ်စာ ကိုလေးစားရန် နှင့် တရားရုံးတွင်လာရောက်ရန် ကျွန်ုပ်တို့၏ နိုင်ငံသားခြင်းများအတွက် တာဝန်တခု ရှိပါသည်။ တချို့ အမှုများသည် တခြားအရာများထက်ပိုမိုအရေးကြီးပါမည် သို့ပေမဲ့ နှစ်ဖက်အဖွဲ့များဝင်သဖြင့် ထိုအမှုသည် ဘဝ-အပြောင်းအလဲ ဖြစ်နိုင်ပါသည် နှင့် သူတို့သည် ရိုးသားပြီး ဘက်မလိုက်သော ခုံသမာဓိလူကြီးများ ဆုံးဖြတ်ပေးခြင်းကို ရှိရန် ရသင့်ရထိုက်ပါသည်။

ခုံသမာဓိလူကြီးများကို မည်သို့ ရွေးချယ်သလဲ

အိုဟိုင်းအိုးပြည်နယ်တွင် လူများကို အစီအစဉ်မကျသောမဲခိုက်ရွေးချယ်ရာတွင် မဲပေးရန်စာရင်းပေးထားသူများ စာရင်းမှ သော်လည်းကောင်း၊ ပေးရန်စာရင်းပေးထားသူများစာရင်း နှင့် တရားရုံးဆောင်ရွက်မှုဖြစ်သော ခရိုင်သို့ မဟုတ် မြို့နယ်များ တွင်နေသော ယာဉ်မောင်းလိုင်းစင်စာရင်း စုပေါင်းထားသည်ကိုလည်းကောင်း ခုံသမာဓိဝန်ဆောင်မှုအတွက် ရွေးချယ်ပါသည်။ ခုံသမာဓိအစမ်းတရားရုံးချိန်းကို အဖေရိကန်နိုင်ငံ ခရိုင်တရားရုံးများ၊ ခရိုင်တစ်ခုချင်းစီ၏ သာမန်လျှောက်ထားခြင်း တရားရုံး၊ မြို့တော်စည်ပင် တရားရုံးများ၊ ခရိုင်တရားရုံးများ နှင့် တချို့သော အမှုများကို ငယ်သော နှင့် ပြုပြင်ခြင်း တရားရုံးများတွင် ပြုလုပ်ပါသည်။ အိုဟိုင်းအိုးတွင် အရေအချင်းပြည့်မီ အသစ်သမာဓိလူကြီးများသည် နှစ်တိုင်း ပိုများလာပါသည်။

ခုံသမာဓိလူကြီးတယောက်ဖြစ်ရန် ဘာလိုအပ်ချက်များ ရှိရမလဲ

ခုံသမာဓိကို ဆောင်ရွက်ရန် သင်သည် တိကျသော တရားရုံးကို တာဝန်ထမ်းဆောင်ရန် ထိုပထဝီနေရာတွင် အစစ်အမှန်နေသောသူ ဖြစ်ရပါမည်။ အိုဟိုင်းအိုးခုံသမာဓိလူကြီးများသည် အနည်းဆုံး အသက် ၁၈ နှစ်ရှိရမည် ဖြစ်ပြီး သူတို့သည် တချို့သော ပြစ်မှု အမျိုးအစားများကို ပြစ်မှုထင်ရှားခဲ့သော်လည်း ခုံသမာဓိအဖြစ် တာဝန်ဆောင်ရန် သူတို့ အခွင့်အရေးများ ဆုံးရှုံးရမည်မဟုတ်ပါ (သို့မဟုတ် ထိုအခွင့်အရေးများကို ပြန်လည်အပ်နှံပါသည်။) ထိုမှလွဲ၍ လူတိုင်းသည် မည်သည့်အသက်အရွယ်မဆို (အနည်းဆုံး ၁၈ နှစ်ရှိလျှင်)၊ လူမျိုး၊ အသား

အရောင်၊ ဘာသာဝါဒ သို့ မဟုတ် အလုပ်အကိုင် ပေါ်မူတည်ပဲ ခုံသမာဓိတဦးအဖြစ်ပေးရန် အခွင့်အရေးရှိ ပါသည်။

ကျွန်ုပ်သည် ခုံသမာဓိတာဝန်ဆောင်မှုမှ ခွင့်တောင်းယူခွင့်ရှိသလော?

အောက်ပါလူများသည် ခုံသမာဓိတာဝန်ဆောင်မှုကို ခွင့်တောင်းခွင့်ရှိပါသည်။ ဘာသာရေးအမိန့် တော်ကြောင့် ပြင်ပကမ္ဘာနှင့်ဝေးနေသော အဖွဲ့ဝင်များ၊ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ သို့ မဟုတ် ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ အခြေအနေကြောင့် ခုံသမာဓိတာဝန်ဆောင်ရန် မစွမ်းဆောင်နိုင်သောသူများ၊ အိမ်ထောင်ဖက်များ သို့ မဟုတ် နီးစပ်သော မိသားစု ဝင်များ လက်ရှိသေဆုံးခြင်း သို့ မဟုတ် အလွန်နေမကောင်းဖြစ်ခြင်း ဖြစ်သူများ၊ ခုံသမာဓိတာဝန်ဆောင်မှုသည် သူတို့ ကို သို့ မဟုတ် တယောက်ယောက်ကို သူတို့ ၏စောင့်ရှောက်မှုတွင် အလွန်အကျွန်ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ သို့ မဟုတ် ငွေကြေးဆိုင်ရာ ကျပ်တည်းမှုဖြစ်ပေါ်စေခြင်း၊ သို့ မဟုတ် ခုံသမာဓိတာဝန်ဆောင်ခြင်းဖြင့် လူတယောက် ကို နာကြင်စေခြင်း သို့ မဟုတ် ပြည်သူလူထုကို နာကြင်စေခြင်း၊ အသက်၇၅ နှစ်ထက်ကြီးသောသူများ၊ အားမစ်ရှိလူမျိုးတဦးအဖြစ် အသိအမှတ်ပြုထားသော အဖွဲ့ဝင်များ၊ နှင့် လက်ရှိတာဝန်ထမ်းဆောင်နေသော လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ဝင်များ၏ အဖွဲ့ဝင်များ တို့ ဖြစ်ပါသည်။ အကယ်၍ သင်သည် ထိုအမျိုးအစားများထဲလျှင်ပါ ဝင်လျှင် တရားရုံးသည် သူ၏တောင်းဆိုမှုကို ခွင့်ပြုရမည်။ အကယ်၍ တရားရုံးသည် သင့်ကိုခွင့်ပြုလျှင် သင် သည် ခုံသမာဓိတာဝန်ဆောင်ရွေးချယ်မှုအတွက် နောက်နှစ်ခုံသမာဓိနှစ် အဖြစ်လည်း ဖြစ်ခွင့်ရှိပါလိမ့်မည်။ သင်သည် သင့်ခုံသမာဓိတာဝန်ခံခြင်းကို ရွှေ့ပြောင်းပေးရန် တောင်းဆိုနိုင်ပါသည်။ ခွင့်တောင်းရန် သို့ မဟုတ် ရွှေ့ပြောင်းရန် တောင်းဆိုရန် သင်သည် သင့်တာဝန်ဆောင်မှုချိန်းဆိုခြင်းမတိုင်မီ အနည်းဆုံး အလုပ်လုပ်ရက် နှစ်ရက် အတွင်း ထိုတရားရုံးကို ဆက်သွယ်ရပါမည်။

အကယ်၍ ကျွန်ုပ်သည် ကျွန်ုပ်၏ဆင့်ခေါ်စာကို ခုံသမာဓိလူကြီးတယောက်အဖြစ် တာဝန်ဆောင်ရန် လစ်လျူ ရှုခွဲလျှင် သို့ မဟုတ် မပေါ်လာခဲ့လျှင် ဘာဖြစ်မည်လဲ

တရားရုံးတော်မှ ဆင့်ခေါ်စာတခုသည် အမိန့် တော်တခုဖြစ်ပါသည်။ အကယ်၍ သင်သည် ထိုအရာကို လစ်လျူ ရှုခွဲလျှင် တရားရုံးသည် သင့်ကိုဖမ်းရန်အတွက် ဝရမ်းတခု ထုတ်ပါမည် နှင့် တရားရုံး နှင့် တခြားပိတ်ဆို့ မှုကို မထိမဲ့မြင်ပြုသည်ဟု သင့်ကိုအပြစ်ပေးပါလိမ့်မည်။ ထို့ ကြောင့် သင်သည်တရားရုံးကို ဆက်သွယ်ရပါမည် နှင့် ခုံသမာဓိတာဝန်ဆောင်ခြင်းအတွက် ခွင့်တောင်းခြင်း သို့ မဟုတ် ပြောင်းရွှေ့ခြင်း တောင်းဆိုရန် ရွေးချယ်စရာ များကို ဆွေးနွေးရမည်။

ကျွန်ုပ်၏ ခုံသမာဓိတာဝန်ဆောင်ခြင်းအတွက် ကျွန်ုပ်ကို ငွေပေးခြေမလား

ခုံသမာဓိလူကြီးများကို သူတို့ တာဝန်ဆောင်သောနေ့ တိုင်းအတွက် ပေးခြေပါသည်။ ဇယျာန်ကြေးသည် တရား ရုံးများအကြား ကွဲပြားပါသည်။ တချို့ တရားရုံးများသည် ခုံသမာဓိလူကြီးများအတွက် ကာရပ်ခွင့် အလကား ပေးပါသည်။ တရားဥပဒေတွင် ပြောဆိုထားသည်မှာ အကယ်၍သင်သည် သင့်ခုံသမာဓိဆင့်ခေါ်စာများကို ကြိုတင်သင့်လျော်သောအချိန်တွင်ပေးခဲ့လျှင် နှင့် ခုံသမာဓိတာဝန်ဆောင်ခြင်းသည် သင့်အလုပ်ပျက်ကွက်ခြင်း အတွက် အကြောင်းအရင်းဖြစ်ခဲ့လျှင် သင့်အလုပ်ရှင်သည် သင့်ကို ခုံသမာဓိဝင်တဦးအဖြစ် တာဝန်ဆောင်ရန် အတွက် အလုပ်ထုတ်ပစ်ခြင်း သို့ မဟုတ်အလုပ်ထုတ်ရန် ချိန်းခြောက်ခြင်း မလုပ်နိုင်ပါ။

မတူညီသော ခုံသမာဓိ အမျိုးအစားများက ဘာလဲ

တချို့ ခုံသမာဓိများကို နှိပ်စက်မှုတရားရုံးကို ဝန်ဆောင်ရန်ရွေးချယ်ပါသည်။ ခုံသမာဓိတစ်ဦးသည် တစ်စုံတစ်ခုသော အမှုအတွက် ကြားနာခြင်း နှင့် ဆုံးဖြတ်ခြင်းတို့ ပြုလုပ်ရပါသည်။ ရာဇဝတ်မှုတရားရုံးနှင့် ပါတီသက်သော အမှု စစ်ဆေးရန် (ပို၍အရေးကြီးသော အမှု အမျိုးအစားတခု) အတွက် တရားဥပဒေသည် ခုံသမာဓိလူကြီး ၁၂ ဦး လိုအပ်ပါသည်။ ပြည်သူ့ အခြေပြု အမှုစစ်ဆေးခြင်းသည် ခုံသမာဓိလူကြီး ရှစ်ဦးသာလိုအပ်ပါသည်။ စည်ပင်သာယာ နှင့် ခရိုင်တရားရုံးများတွင် အသေးစားအမှုများအတွက်လုပ်သော (အနည်းငယ်သာ အရေးကြီးသော အမှု) များကို အမှုစစ်ရန် ခေါ်ဆောင်သောအခါ ခုံသမာဓိလူကြီး ရှစ်ဦး လိုအပ်ပါသည်။ အကယ်၍ စစ်ဆေးမှု တခုသည် တရားထပ်ပိုကြာရန် မျှော်လင့်လျှင် စစ်ဆေးမှုအတွင်း ခုံသမာဓိတစ်ဦး ကိုခွင့်ပြုချက်ရထားလျှင် ခုံသမာဓိအလှည့်ကျများကို ရွေးချယ်ပါမည်။

အသေးစားခုံသမာဓိနှင့်မတူသော အကြီးစားခုံသမာဓိ သည် စွတ်စွဲခံရသော ပြစ်မှုများ (အများသောအားဖြင့် ရာဇဝတ်မှု) အတွက် တွေ့ ရှိချက်များကို ကြားနာသည်။ နှင့် လူတယောက်သည် စွတ်စွဲ သင့်သည် နှင့် ရာဇဝတ်မှု ကျူးလွန်ရန် ကြိုးစားခဲ့သည် ရှိမရှိကို ဆုံးဖြတ်ရန်သာဖြစ်သည်။ အသေးစားခုံသမာဓိလိုမဟုတ်ပဲ အကြီးစားခုံသမာဓိသည် အပြစ်ရှိသည် သို့ မဟုတ် အပြစ်ကင်းလွတ်သည် ကို မဆုံးဖြတ်ပါ။ အကယ်၍ သင့်ကို အကြီးစားခုံသမာဓိတာဝန်ဆောင်ရန် ရွေးချယ်ခဲ့လျှင် သင့်ဝန်ဆောင်မှုသည် အသေးစားခုံသမာဓိဝန်ဆောင်ခြင်း ထပ် ပိုမိုကြာရှည်လိမ့်မည်။ အများဆုံးသေးငယ်သောခရိုင်များအတွင်းတွင်ဖြစ်သော်လည်း အကြီးစားခုံသမာဓိ သည် သုံး-လေး လအချိန်အတွင်း တခါ သို့ မဟုတ် နှစ်ခါသာ ရှိပါလိမ့်မည်။

ခုံသမာဓိတစ်ဦးသည် မည်မျှ အချိန်ကြာအောင်ဆောင်ရွက်ပေးရသနည်း?

တရားရုံးများပေါ်တွင်ကွဲပြားပါသည်။ သို့ သော်လည်း သင်သည် အနည်းဆုံး တစ်ပတ် မှ နှစ်ပတ်အတွင်း ဝန်ဆောင်မှုပေးရန် အချိန်မရွေးခေါ်ဆိုမှု ရန် မျှော်မှန်းရပါသည်။ ဝန်ဆောင်မှုသက်တမ်းကာလအတွင်း ခုံရုံးတင်စစ်ဆေးခြင်း တခါထပ်ပိုနိုင်ပါသည် သို့ မဟုတ် တခါမျှမရှိနိုင်ပါ။ တချို့ တရားရုံးများသည် အလား အလာရှိသော ခုံသမာဓိလူများကို သူတို့ နောက်နေ့ လိုမည်ဆိုလျှင် အသိပေးချက်စနစ်ဖြင့် ဖုံးမပို့ မည်။ နှင့် တချို့ တရားရုံးများသည် ခုံသမာဓိလူများကို လိုအပ်လျှင် ဖုံးခေါ်ပါမည်။

ခုံသမာဓိရုံးတင်စစ်ဆေးခြင်းကို ပထမ သို့ မဟုတ် ဒုတိယနေ့ အတွင်းပြီးဆုံးခြင်းသည် အဆန်းမဟုတ်ပါ။ တနည်းအားဖြင့်ဆိုသော် ရှုတ်ထွေးသော ရုံးတင်စစ်ဆေးမှုတခုသည် သက်သေအများအပြားပါသော ကြောင့် လပေါင်းများစွာ ကြာမြင့်ပါသည်။ အချိန်ကြာရုံးတင်စစ်ဆေးခြင်းများသည် အလွန်ရှားပါးပါသည် နှင့် အလားအလာရှိသော ခုံသမာဓိလူများသည် သူတို့ ကိုရွေးချယ်ပြီးနောက် မျှော်လင့်ထားသောရုံးတင်စစ်ဆေးမှု အချိန်ထပ်ပိုကြာမည်ဟု အကြံပေးပါသည်။ နေ့ တနေ့ ပြီးဆုံးသွားသောအခါတိုင်း ခုံသမာဓိလူများ သူတို့ အိမ် ကို ပြန်ခွင့်ရပါလိမ့်မည် နှင့် သူတို့ သည် အကယ်၍ ရုံးတင်စစ်ဆေးမှုမပြီးလျှင် နောက်တနေ့ တရားရုံးသို့ ပြန်လာရမည်။ ရှားပါးသောအမှုများတွင် တရားသူကြီးသည် ခုံသမာဓိများကို အပြင်လူများနှင့် ထိုအမှုကို ဆက်သွယ်သည့် အန္တရာယ်တွေ့ ရှိပါသည်ဟု ယုံကြည်သောအခါ ခုံသမာဓိများကို ရုံးစစ်ဆေးသည့်အချိန်အ တွင်း တခြားသူများနှင့် သီးခြားထား သို့ မဟုတ် ခွဲထားပါမည်။ ထိုအရာသည် အများသောအားဖြင့် အဆင့်မြင့်-

ကိုယ်ရေးရာဝင် အမှုများတွင်တွေ့ ရသည် နှင့် မြို့ တော်လှသတ်မှုအတွက် သေဒဏ်ပေးရန် စဉ်းစားထား သောအခါမျိုးတွင် တွေ့ ရပါသည်။

ကျွန်ုပ်သည် ခုံသမာဓိတထုတ်ဖော်ရေးရောက်လာသောအခါ ဘာဖြစ်သနည်း

သင်ရောက်လာသောအခါ သင့်ကို သတ်မှတ်ထားသော တရားခွင် သို့ မဟုတ် စုစည်းရာနေရာတစ်ခုသို့ လမ်းညွှန် ပေးထားပါသည်။ တချို့ တရားရုံးများသည် အကျဉ်းချုပ်လုပ်ငန်းစဉ် ထိုစနစ်အကြောင်း ကူညီရှင်းပြရန် ပြောပြ ခြင်း သို့မဟုတ် ဗွီဒီယိုပြခြင်း များပံ့ပိုးပေးပါသည်။ ခုံသမာဓိရွေးချယ်သော အစီအစဉ်အတွင်း အလားအလာရှိ သောခုံသမာဓိလူများအားလုံးသည် ကျမ်းကြိမ်ရပါသည် သို့မဟုတ် တရားသူကြီး နှင့်ရှေ့ နေများ မေးသောမေး ခွန်းများကို မှန်ကန်စွာနှင့် အပြည့်အဆုံဖြေကြားပါမည်ဟု သဘောတူရပါမည်။

မေးခွန်းများမေးရသောရည်ရွယ်ချက်သည် အကယ်၍ အလားအလာရှိသော ခုံသမာဓိလူတစ်ဦးသည် အမှုတွင် တရားမျှတရန် နှင့် ဘက်မလိုက်ရန် ကြိုးစားရသည်မှာ ဘာကြောင့် ခက်ခဲသောအကြောင်းအရာဖြစ်သည်ကို ရှာဖွေရန်ဖြစ်သည်။ အလားအလာရှိသောခုံသမာဓိလူတစ်ဦးအဖြစ် သင့်ကို ထိုအမှုတွင်ရှိသော နှစ်ဖက်အဖွဲ့ များ နှင့် ရှေ့ နေများ ကိုမိတ်ဆက်ပေးခြင်းနှင့် ဖြစ်နိုင်သော သက်သေများစာရင်းတစ်ခုကို ပေးပါသည်။ အကယ်၍ သင်သည် ထိုသူများတယောက်တယောက်နှင့် အဆက်အသွယ်တချို့ ရှိပါလျှင်သင်သည် ထိုအမှုတွင် ဘက်မ လိုက်သည်ဟု စဉ်းစားရန်ခက်ခဲပါမည် နှင့် သင့်ကို ထိုအမှုအတွက် ခုံသမာဓိတထုတ်ဖော်မှုမှ ကင်းလွတ်ခွင့်ရပါမည်။

သင့်ကို အမှုအကြောင်းအနည်းငယ်သာပြောပါသည်။ ထို့ကြောင့် အကယ်၍ အရင်အတွေ့ အကြုံ သို့မဟုတ် ဘက်လိုက်မှုသည် သင့်အတွက်တရားမျှတမှုရရန် ခက်ခဲစေသည်ဟု သတ်မှတ်ဆုံးဖြတ်ပါသည်။ သင့်တွင် လည်း သင်သည်ခုံသမာဓိလူတစ်ဦးအဖြစ်ထိုင်ရန် စွမ်းရည်ထိခိုက်စေသောအရာတွင်ဖက်သော ကျမ်းမာရေး ပြဿနာများ၊ အလုပ်အကိုင်အခြေအနေများ နှင့် တခြားလုပ်ဆောင်ရန်များစသည့် အကြောင်းအရာများ အကြောင်း တရားရုံးကို တင်ပြရန် အခွင့်အရေးတစ်ခုရှိပါသည်။ သင်သည် သင့်အလိုရှိလျှင် တရားသူကြီးနှင့် ရှေ့ နေများကို လျှို့ဝှက်စွာမေးခွန်းများမေးရန် ပြန်ဆိုရန် အခွင့်အရေးရှိပါသည်။ သိသာစွာ သင်သည် အမှန်တ ရားပြောရပါမည်။

ယေဘုယျအားဖြင့် အမှုတစ်ခုတွင် တဘက်စီသည် သတ်မှတ်ထားသော ခုံသမာဓိများကိုအကြောင်းပြချက်မ ပေးဘဲ ခွင့်ပြုရန် (အာဏာသံပါသော စိန်ခေါ်မှုဟုခေါ်သော) မေးခွန်းထုတ်ရန် အခွင့်အရေးရှိပါသည်။ တဖက်စီ သည် သတ်မှတ်ချက်မရှိသော စိန်ခေါ်မှုများကို ကောင်းမွန်သော အကြောင်းပြချက်အတွက် (အကြောင်းအရင်း အတွက်စိန်ခေါ်မှု ဟုခေါ်သည်) လည်းလုပ်ခွင့်ရှိပါသည်။ ရှေ့ နေများသည် ထိုစိန်ခေါ်မှုများကိုလုပ်လာသော အခါ သူတို့၏ရည်ရွယ်ချက်သည် အလားအလာရှိသော ခုံသမာဓိလူများကို ကိုယ်ရေးကိုယ်တာ အရှက်ရစေရန် မဟုတ်ပါ။ သို့သော် ရွေးချယ်ထားသောခုံသမာဓိလူများကိုသေခြာရန် သူတို့၏အမှုသည်အတွက်အမှုကို တရားမျှတမှု ရှိနိုင်သလောက်ရှိရန် အကဲဖြတ်ပါလိမ့်မည်။

ကျွန်ုပ်တို့သည် ခုံသမားတစ်ဦးအဖြစ်အတွက် သတင်းပို့ သော်လည်း ခုံသမားတစ်ဦး မထိုင်ရသော်လည်း

ဟုတ်ပါသည်။ အမှုတွင်ပါဝင်နေသော နှစ်ဖက်အဖွဲ့ သည် သူတို့၏ ကွဲပြားခြားနားချက်များကို အများသောအားဖြင့် ပြေလည်ရန် နှင့် ခုံရုံးတင်စစ်ဆေးမှုတစ်ခု အတွက် အချိန်နှင့် ကုန်ကျစရိတ်ကို ရှောင်လွှဲ ရန် ကြိုးစားပါသည်။ တစ်ခါတရံ အမှုတစ်ခုသည် ခုံတင်စစ်ဆေးမှုမစခင် မိနစ်များသာလျှင် ပြေလည်ပါသည်။ ခုံရုံးစစ်ဆေးမှုများတွင် နေ့ တိုင်းစီစဉ်ထားလျှင်သော်လည်း တချို့ သည် ခုံရုံးစစ်ဆေးရန် အမှန်တကယ်သွားလိမ့်မည် မဟုတ်ပါ။ ထို့ကြောင့် သူတို့ သည် ခုံသမားများမလိုပါ။ တာဝန်ဆောင်ရန် သင်စောင့်သော အချိန်များသည် အလကားမဖြစ်ပါ။ သင့်ရိုနေခြင်းကို အတည်ကျရန်အားပေးပါသည်။

ခုံသမားများဖြစ်ရန် မည်သည့်စည်းမျဉ်းများကို လိုက်နာရမလိမ့်

ခုံသမားရွေးပြီးသောအခါ ခုံသမားများသည် ကျမ်း သို့ မဟုတ် ခိုင်မာမှုတစ်ခုကို မတ်တက်ရပ်ပြီး ကျိန်ဆိုရပါမည် သူတို့ သည်- ၁) သူတို့ ကိုရွေးချယ်ထားသော သတ်မှတ်ထားသော အမှုအတွက် "ကောင်းကောင်း နှင့် မှန်မှန်" ရွေးချယ်ပါ။ သူတို့၏ စိတ်များကိုမဆုံးဖြတ်မီ အထောက်အထားများအားလုံးကြားနာပြီးသည့်တိုင်အောင် စောင့်ပါ။ နှင့် စီရင်ချက်မှာ ရောက်လာသော ဥပဒေနှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများအတွက် တရားသူကြီး၏ ညွှန်ကြားချက်များအားလုံးကို လိုက်နာပါ။ ခုံသမားသည် အထောက်အထားမှ အချက်အလက်များကို ဆုံးဖြတ်သည် နှင့် တရားသူကြီးသည် ဥပဒေအကြောင်းကို ညွှန်ကြားသည်။

ခုံသမားများသည် ရုံးတင်စစ်ဆေးမှုတစ်ခုလျှောက်လုံး အာရုံစိုက်နားထောင်ပြီး သက်သေခံတစ်ဦးချင်းစီ၏ ယုံကြည်စိတ်ချမှုကို အခြေခံဆုံးဖြတ်ရန် သူတို့ အကောင်းဆုံးလုပ်ဆောင်ရပါမည်။ ခုံသမားများသည် သူတို့ အချင်းချင်း သို့ မဟုတ် တခြားသူများကို အထောက်အထားများအားလုံးတင်ပြပြီးတိုင်အောင် ထိုအမှုအတွက် ဆွေးနွေးရန် ခွင့်မပြုပါ။ ရှေ့ နေများသည် သူတို့၏ နောက်ဆုံးအငြင်းအခုံများကို လုပ်ပါမည် နှင့် တရားသူကြီးသည် ခုံသမားများကို အမှန်နှင့်ဆိုင်ရာ ဥပဒေအကြောင်း ညွှန်ပြပါမည်။ ခုံသမားများသည် လွတ်လပ်စွာ တရားစွဲဆိုမှုတွင်ပါဝင်ပါတ်သက်နေသော ကိစ္စရပ်များစုံစမ်းရန် ခွင့်မပြုပါ နှင့် သူတို့ သည် ခုံသမားခန်းတွင် ဆွေးနွေးခဲ့ပြီး စီရင်ချက်တစ်ခုချုပ်အချိန်ရောက်သည့်တိုင်အောင် တရားရုံးပြင်ပမည်သူ့ အဆို ထိုအမှုကို မဆွေးနွေးရပါ။ ဤထိန်းချုပ်မှုတွင်ပါဝင်သော အမှုအကြောင်း ရယူရန် စက်မှုနည်းပညာအသုံးပြုခြင်းနှင့် အမှုကိစ္စအကြောင်း တယောက်ယောက်ကို ဆက်သွယ်ရန် တို့ ပါဝင်ပါသည်။ စီရင်ချက်ချပြီးသောအခါ ခုံသမားများကို သူတို့ ရွေးချယ်လျှင် ထိုအမှုအကြောင်းဆွေးနွေးရန် ခွင့်မပြုပါ။

ခုံသမားတစ်ဦးသည် အမှုတစ်ခု မည်သို့ ဆုံးဖြတ်သနည်း

ရှေ့ နေများမှ သူတို့၏ အထောက်အထားများကို တင်ပြပြီးသောအခါ နှင့် သူတို့၏ အဆုံးသတ် ငြင်းဆိုမှုကို ပြုလုပ်ပြီးသောအခါ တရားသူကြီးသည် ခုံသမားများကို ထိုအမှုအတွက် ဥပဒေလျှောက်ထားရန် ညွှန်ပြပေးပါသည်။ ခုံသမားများသည် ခုံသမားများ ကြိုက်သလိုမဖြစ်ဘဲ ဥပဒေအပေါ် အခြေခံထားပြီး အမှုများကို ဆုံးဖြတ်ရပါမည်။

တချို့ အမှုများသည် တရားသူကြီးသည် စီရင်ချက်ချသောအချိန်အတွင်း ခုံသမာဓိများကို မှတ်တမ်းရေးခွင့် ပြုပါသည်။ တရားရုံးသည် စီရင်ချက်ချပြီးသောအခါ ထိုမှတ်တမ်းများကို ကောက်ယူပြီး ဖျက်ဆီးပစ် ပါသည်။ တချို့ တရားသူကြီးများသည် တရားမျှတမှုမှန်ကန်ရန် တိကျသောလုပ်ထုံးလုပ်နည်းများအောက်တွင် စီရင် ချက်ချစဉ်အတွင်း မေးခွန်းများမေးရန် ခုံသမာဓိများကိုလည်း ခွင့်ပြုပါသည်။ ရှားပါးသောအမှုများတွင် ခုံသမာဓိများသည် အမှတ်တရဖြစ်ခဲ့သောနေရာဖြစ်သော အခင်းဖြစ်ပွားရာကို သွားရောက်ရမည်။

တရားသူကြီး၏ညွှန်ကြားချက်ပြီးလျှင် ခုံသမာဓိသည် ထိုအမှုကိုစဉ်းစားရန် သဘောထွက်ဆိုခန်းသို့ သွားပြီး အပြစ်ဒဏ်တခု သို့ ရောက်ပါသည်။ ခုံသမာဓိသည် ပထမဆုံး ကျိုးကြောင်းဆီလျော်ခြင်းနှင့် အစီအစဉ်ကျသော ပုံစံတခုတွင် ပြုလုပ်သောဆွေးနွေးမှုပြုနိုင်သော ဦးဆောင်သူတဦးကို ရွေးချယ်ရပါမည်။ အားလုံးကိစ္စများကို အပြည့်အစုံ နှင့် မျှတစွာ ဆွေးနွေးပါသည် နှင့် ခုံသမာဓိတိုင်းတွင် ပါဝင်ရန် မျှတသောအခွင့်အရေးရှိပါသည်။ သဘောထွက်ဆိုသောအချိန်အတွင်း မေးခွန်းများရှိသော ခုံသမာဓိများသည် ထိုအရာများကို ရေးချရပါမည် နှင့် တရားသူကြီးသို့ ပေးပို့ ရန် အာမခံစာရေးကို တောင်းဆိုရပါမည်။

ခုံသမာဓိများသည် စီရင်ချက်ချသောအချိန်သို့ ရောက်သောအခါ သူတို့ သည် စီရင်ချက်ကို သဘောတူခြင်း၊ စီရင်ချက်ဖေါင်ပုံစံကို ဆိုင်းထိုးခြင်း နှင့် အာမခံစာရေးကို အသိပေးပါသည်။ ထိုစီရင်ချက်ကို တရားရုံးတော်တွင် ဖွင့်ဖတ်ပါသည် နှင့် တရားသူကြီးသည် ခုံသမာဓိများကို ထွက်ခွာခွင့်ပေးပါသည်။

စီရင်ချက်တခုပေါ်တွင် ခုံသမာဓိမည်မျှ သဘောတူရမလဲ

အမှုအမျိုးအစားသည် စီရင်ချက်ပေါ်တွင် သဘောတူသောခုံသမာဓိအရည်အတွက် သတ်မှတ်ပါသည်။

လူထုအခြေပြုအမှုတခုသည် ငွေကြေး၊ပိုင်ဆိုင်မှုပစ္စည်းဥစ္စာ သို့ မဟုတ် လိုအပ်ချက် သို့ မဟုတ် တောင်းဆို သော စာရွက်စာတမ်းတခု သို့ မဟုတ် အုပ်ချုပ်မှု နှင့်သက်ဆိုင်သော အငြင်းအခုံတခုသည် လူနှစ်ဦး သို့ မဟုတ် ပိုများသောသူများ သို့ မဟုတ် ကုမ္ပဏီများဖြစ်ကျခြင်းဖြစ်ပါသည်။ အဖွဲ့အစည်းမှ တရားစွဲခြင်းကို တရားလှိုများ ဟုခေါ်ပါသည်။ အဖွဲ့ အစည်းမှ တရားစွဲခံရသူကို တရားခံများ ဟုခေါ်ပါသည်။ ငွေကြေးအတွက် လူထုအခြေပြုအမှုတခုတွင် ခုံသမာဓိများသည် ထိုတရားခံတာဝန်ရှိမရှိဆုံးဖြတ်ရပါမည်။ အကယ်၍ ရှိခဲ့လျှင် ပျက်ဆီးမှုတောင်းဆိုရန်အတွက် နစ်နာကြေးကို တရားလိုမှပေးရပါမည်။ လူထုအခြေပြုအမှုများတွင် ခုံသမာဓိ ခြောက်ဦး (ရှစ်ဦး၏ သုံးပုံ-လေးပုံ) သည် စီရင်ချက်တခုကို သဘောတူရပါမည်။ တချို့ အမှုများတွင် ခုံသမာဓိသည် တိကျသောမေးခွန်းများကိုဖြေဆိုရန် ရှိရပါမည်။

ရာဇဝတ်မှုတခုတွင် တရားခံသည် အမှုတခုကို (အပြစ်ဒဏ်တခုတွင်ပါဝင်သော တရားဥပဒေတခုကိုချိုး ဖောက်ခြင်းတခု) တရားစွဲဆိုခံရသော သူတဦးဖြစ်ပါသည်။ အမှုများကို လူများကိုဆန့် ကျင်သောအပြုအမူများ ဟု စဉ်းစားပါသည် အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် အစိုးရသည် တရားဥပဒေများ ကို တရာစင် စိုးမိုးရန် တာဝန်ရှိ ပါသည်။ အစိုးရသည် ထိုအမှုများကို တရားလှိုအဖြစ် ပြည်နယ်၊မြို့၊ နိုင်ငံ၊ ရပ်ရွာ အစရှိသည်တို့ အမည်သုံးပြီး တရားစွဲပါသည်။ နှင့် ခုံသမာဓိ ၁၂ ဦးသည် စွတ်စွဲထားသူ အပြစ်ရှိသည် သို့ မဟုတ် အပြစ်မရှိပါကို ဆုံးဖြတ်ပေးရပါသည် နှင့် ထိုစီရင်ချက်သည် တညီတညွတ်တည်း ဖြစ်ရပါမည်။

ခုံသမာဓိတရုကို တာဝန်ဆောင်ခြင်းအတွက် မည်သည့်အကျိုးများရသနည်း

လူတို့ သည် ခုံသမာဓိတာဝန်နှင့်ပါတ်သက်၍ စိုးရိမ်ပါလိမ့်မည် နှင့် သူတို့၏အချိန်များကုန်ဆုံးမည်ကို ကြောက်
ပါမည် သို့ မဟုတ် အတွေ့ အကြုံသည် အနှုတ်လက္ခဏာ သို့ မဟုတ်အပြစ်တင်ခြင်း ဖြစ်မည်ကို စိုးရိမ်ပါသည်။

သို့ သော်လည်း ခုံသမာဓိအများစုသည် သူတို့၏အတွေ့ အကြုံကောင်းသည်ဟု တွေ့ ရှိပါသည်။ ခုံသမာဓိများ
သည် တရားဥပဒေစနစ် အကြောင်း တရားစွဲကိစ္စများ အကြောင်းများလည်း လေ့လာပါသည်။ သူတို့ သည်
သူတို့ ဝန်ဆောင်သောအချိန်အတွင်း တခြားသူများနှင့်တွေ့ ဆုံပြီး မိတ်ဆွေသူငယ်ချင်းအသစ်များ ရပါသည်။
သူတို့ သည် သူတို့ မရှိပဲမလုပ်နိုင်သော ကျွန်ုပ်တို့၏တရားဥပဒေစနစ်သို့ သူတို့တင်ပြထားသည်ကို သိခြင်း
သည် စိတ်ကျေနပ်မှုကို ရရှိပါသည်။

တရားရုံးတာဝန်ရှိသူများသည် ခုံသမာဓိများကို ယဉ်ကျေးစွာ နှင့် ပညာရှင်ပီသစွာ သေခြာစွာ ဂရုစိုက်ဆက်ဆံ
ကြသည်။ သူတို့ သည် တရားရုံးသည် တရားမျှတ ပြီး ဘက်မလိုက်သော ခုံသမာဓိများမဖစ်ဘဲ တရားရုံးသည်
တရားမျှတသောရလဒ်ရရန် သူတို့ သိပါသည်။ ခုံသမာဓိတာဝန်ဆောင်ခြင်း၏ အကျိုးအမြတ်သည် လူအဖွဲ့
အစည်းအကုန်လုံးအတွက် အလွန်ကြီးကြယ်ပါသည်။

ကျွန်ုပ်တို့တွင် မသန်မစွမ်းတရရှိပါသည်။ အကယ်၍ ကျွန်ုပ်သည် ခုံသမာဓိတရုအတွက် ခေါ်လျှင်
နေရာချထားမှုများ လုပ်ပေးနိုင်သလား?

တရားရုံးသည် သင့်ကိုခုံသမာဓိတာဝန်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် လုပ်ဆောင်ပေးလိမ့်မည်။ သင့်လိုအပ်ချက်များကို
ဆွေးနွေးရန် သင့်ဆင့်ခေါ်စာမှ တရားရုံးကို သေခြာစွာခေါ်ဆိုပါ။

၃/၁၇/၂၀၁၄

© March 2014 Ohio State Bar Association

ဥပဒေအချက်အလက်များ လက်ကမ်းစာစောင် အတွဲ
အိုဟိုင်းအိုးပြည်နယ် ရှေ့ နေများအစည်းအရုံး
PO Box 16562
Columbus, OH 43216-6562
(800) 282-6556 or (614) 487-2050

www.ohiobar.org

အိုဟိုင်းအိုးပြည်နယ်ရှေ့ နေဖေါင်ဒေးရှင်း မှ ရန်ပုံငွေထုတ်ပေးပါသည်။

ဤအရာသည် ဥပဒေအချက်အလက် ပြည်သူများအတွက်အချက်အလက် လက်ကမ်းစာစောင် အတွဲမှ တရုတ်ဖြစ်ပါသည်။
တခြားအရာများကို သင့်ရှေ့ နေရုံး၊ အိုဟိုင်းအိုးပြည်နယ် ရှေ့ နေများအစည်းအရုံးကိုစာရေးခြင်း၊ သို့ မဟုတ်
www.ohiobar.org တွင်ရယူနိုင်ပါသည်။

